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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 19. 5. 2023 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Mrozek, PhD., MUDr. Aszalayová, MUDr. Dernerová, 

MUDr. Dobeš, MUDr. Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. Henčlová, 

MUDr. Jehlička, Ph.D., MUDr. Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. 

Mach, MUDr. Monhart, PhD., MUDr. Mečl, MUDr. Němeček, MUDr. Přáda, 

MUDr. Sedláček, MUDr. Šťastný, PhD., MUDr. Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Doležal,  

Přizváni: MUDr. Vedralová, Mgr. Valášek, MBA. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 17 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

    V dubnu 2023 bylo přijato celkem 37 lékařů: 

     z toho bylo    11   lékařů se státní příslušností SR, 

   7   lékařů s jinou státní příslušností, 

               9     lékařů se slovenskou LF, 

   4     lékaři se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2023 požádalo celkem 67 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v dubnu 2023. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Dům lékařů – Lékaři sobě 

   V rámci akce „Lékaři sobě“ přispělo na nákup a rekonstrukci Domu lékařů: 

 

- 717 individuálních dárců - lékařů a lékařek celkovou částkou 2 480 230,- Kč. 

 

- 6 místních organizací LOK-SČL celkovou částkou 366 000,- Kč 

Praha 4: 100 000,- Kč, Zlín: 100 000,- Kč, Tábor: 100 000,- Kč, Rychnov nad Kněžnou: 

36 000,- Kč, České Budějovice: 20 000,- Kč, Nový Jičín: 10 000,- Kč 

 

- 30 OS ČLK celkovou částkou 3 667 300,- Kč 
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Karlovy Vary: 685 000,- Kč, Plzeň město: 600 000,- Kč, Písek: 330 000,- Kč, Benešov: 

300 000,- Kč, Kladno: 250 000,- Kč, Liberec: 250 000,- Kč, Karviná: 100 000,- Kč, Přerov: 

100 000,- Kč, Ústí nad Orlicí: 100 000,- Kč, Praha 6: 50 000,- Kč, Jablonec nad Nisou: 

50 000,- Kč, Nymburk: 50 000,- Kč, Ústí nad Labem: 30 000,- Kč, Žďár nad Sázavou: 

30 000,- Kč, Olomouc: 30 000,- Kč, Plzeň jih: 30 000,- Kč, Beroun: 25 000,- Kč, Frýdek-

Místek: 25 000,- Kč, Kutná Hora: 22 300,- Kč, Praha 9: 120 000,- Kč, Prostějov: 20 000,- Kč, 

Český Krumlov: 15 000,- Kč, Zlín: 15 000,- Kč, Kolín: 10 000,- Kč; Teplice: 10 000,- Kč; 

Uherské Hradiště: 10 000,- Kč; Rokycany: 10 000,- Kč; Ostrava: 200 000,- Kč; Praha 4: 

100 000,- Kč; Louny: 100 000,- Kč 

  

  Projekt Dům lékařů rovněž 32 OS ČLK podpořilo půjčkami se splatností do pěti let 

v celkové výši 13 715 000,- Kč.  

   Několik OS ČLK přeměnilo původní půjčky v dar a jsou tedy uvedena výše mezi dárci.    

   Několik OS ČLK prodloužilo lhůtu splatnosti.  

   V souladu se smlouvami o zápůjčce nevrací centrální ČLK v měsíci dubnu 2023 žádnou 

částku. 

   V současné době máme centrum ČLK půjčky na vrácení ve výši 3 200 000,- Kč. A to od 

Praha 3  100 000,-   vrácení 12/2023 

Klatovy             300 000,-   vrácení 12/2024 

Praha 2                    1 000 000,-   vrácení   5/2025 

Ostrava                    1 800 000,-   vrácení   6/2028 

 

Představenstvo ČLK děkuje všem, kdo finančně podpořili projekt „Dům lékařů“. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Úprava Ostrčilovy učebny 

   Zkušenosti z provozu Vzdělávacího centra ČLK ukázaly, že tzv. Ostrčilova učebna, která je 

vedle hlavní tzv. Štejfovy posluchárny, není dostatečně kapacitně využívaná, a naopak se 

současné foyer společné pro obě tyto učebny ukázalo jako kapacitně nedostatečné pro 

pořádání velkých vzdělávacích akcí. Z těchto důvodů navrhuje oddělení vzdělávání změnit 

Ostrčilovu učebnu v multifunkční prostor, který v případě využití plné kapacity posluchárny 

bude sloužit jako foyer. Pro případ, kdy vznikne potřeba využít místnost znovu jako učebnu, 

bude osazena variabilním nábytkem, kterým již komora disponuje. 

   Požadavek byl konzultován s architektem Ing. Rymešem, který navrhuje vytvoření dvou 

vstupů do stávající místnosti - učebny, které budou osazeny dvoukřídlými posuvnými dveřmi, 

jež v případě potřeby vytvoří otevřený prostor, anebo naopak umožní vytvořit uzavřenou 

přednáškovou místnost. Firma Termitan s.r.o., která prováděla rekonstrukci Domu lékařů 

zpracovala návrh rozpočtu s tím, že by realizace proběhla v letních měsících 2023, aby byly 

prostory připraveny na podzimní přednáškovou sezónu. Předpokládaná cena realizace je 

536 000,- Kč. 

Představenstvo navržené stavební úpravy včetně navrženého rozpočtu schvaluje. 

Hlasování – přítomno 17 hlasujících: 

pro:   15 

proti :   0 

zdržel se :  2     Návrh byl přijat. 

 



 3 

 

Etická komise ČLK 

  Dr. Kubek informoval o zasedání Etické komise ČLK, které se konalo 27.4.2023. Zápis 

dosud není k dispozici. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

  

 

Identifikace člena ČLK 

   Na základě podnětu lékařů členové představenstva diskutovali o možnostech vytvoření 

průkazů v podobě plastových karet případně elektronických aplikací, jejichž prostřednictvím 

by členové komory mohli doložit, že jsou lékaři a jakou mají kvalifikaci. V současnosti již 

nově vydávané občanské průkazy totiž neobsahují akademické tituly a lékaři např. v zahraničí 

nemají možnosti, jak prokázat svoji profesní příslušnost.  

   Představenstvo pověřilo Dr. Kubíčka, aby zjistil možnosti, které se ČLK pro vyřešení tohoto 

problému nabízí.  

Představenstvo schvaluje záměr vytvoření identifikační karty člena ČLK, a to v duální 

podobě, jak plastové karty podobné platební kartě, tak v podobě elektronické. Tato 

karta by měla být informačně provázána s veřejným seznamem lékařů a měla by 

zajišťovat dostupnost informací, jak v českém, tak v anglickém jazyce. 

Představenstvo ustanovuje pracovní skupinu ve složení Dr. Kubíček, Dr. Přáda, Dr. 

Mečl, Dr. Němeček a Mgr. Valášek, aby pokračovala realizaci projektu.  

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

3) Zahraniční činnost 

 

Zasedání WMA – Nairobi 20.-22.4.2023 

   Jednání cca 200 delegátů z celého světa, které se uskutečnilo prezenční formou, se za ČLK 

zúčastnil Dr. Kubek.  

   Účastníci projednávali řadu dokumentů, které budou předloženy k definitivnímu schválení 

plenárnímu zasedání v říjnu 2023. V emergentním režimu byly schváleny dvě rezoluce 

týkající se aktuálních problémů“ 

- Výzva k okamžitému zastavení ozbrojeného konfliktu v Súdánu, kde boje mezi armádou a 

ozbrojenými milicemi způsobují obrovské ekonomické škody a mají drastický dopad na život 

obyvatel, kterým je mimo jiné znemožňován přístup k základní zdravotní péči 

- Výzva adresovaná prezidentovi Ugandy panu Musevenimu, aby vetoval zákon, který 

označuje homosexualitu za trestný čin a umožňuje v této souvislosti ukládat trest smrti 

případně doživotního vězení 

   Byl zvolen nový výkonný výbor ve složení: 

Předseda: Prof. Dr. Jungyul Park (Korea)      

                 Nahradil ve funkci prof. Franka Ulrycha Montgomeryho (Německo), který potřetí 

za sebou již nekandidoval. 

Místopředseda: Dr. Tohru Kakuta (Japonsko) 



 4 

Pokladník: Dr. Rudolf Henke (Německo) 

Předseda ekonomického a plánovacího výboru: Dr. Jack Resneck (USA) 

Předsedkyně etického výboru: Dr. Steinunn Thórdardóttir (Island) 

Předseda sociálního a zdravotního výboru: Dr. Zion Hagay (Israel) 

   Nový předseda výkonného výboru prof. Park ve svém projevu zdůraznil, že „Zdravotnictví 

a lékaři celého věta vychází z dlouhého tunelu způsobeného covidovou pandemií a konečně se 

budou moci soustředit na další problémy, které v době pandemie musely ustoupit do pozadí.“ 

   WMA se připojila ke společnému prohlášení WHO, a světových organizací stomatologů, 

farmaceutů a zdravotních sester, které zdůrazňuje závažnost škod, které napáchala pandemie 

nemoci covid-19 na zdraví a životech zdravotníků. Řada obětí mezi zdravotníky byla 

zbytečná. Dopady na zdravotníky mohly být méně drastické, pokud by byl hned v úvodu 

epidemie dostupný dostatek osobních ochranných prostředků a pokud by měli politici více 

odvahy zavádět rychle účinná protiepidemická opatření. Kromě obětí na životech rezoluce 

upozorňuje také na vyčerpání a psychické újmy způsobené zejména mladým lékařům a 

zdravotníkům, kteří byli konfrontování s bezprecedentním množstvím umírajících pacientů, 

pro které neměli k dispozici účinnou terapii. Zásadní obrat ve vývoji pandemie přineslo až 

očkování.  

   Po dlouhé diskusi byla přijata rezoluce odsuzující porušování základních lidských práv 

Ujgurů v Číně. Podařilo se to přes odpor Čínské delegace. 

   Po nekonečných diskusích bylo přerušeno jednání o aktualizaci rezoluce odsuzující 

využívání orgánů popravených osob a zneužívání vězňů k nuceným odběrům orgánů pro 

transplantace. Dohoda nebyla možná pro zuřivý odpor Čínské delegace, která se snažila 

účastníky přesvědčit o tom, že k podobným praktikám v Číně nedochází. 

    WMA připravuje deklaraci k využívání digitálních technologií a umělé inteligence 

v medicíně. Obdobně jako Evropští lékaři (CPME) bude klást důraz na zajištění nezávislosti 

lékařů, na ochranu osobních údajů a na pokrytí finančních nákladů spojených se zaváděním 

nových technologií tak, aby na ně zdravotnictví nedoplácelo. V rámci této problematiky byla  

diskutována rovněž telemedicína. V řadě zemí epidemie nemoci covid-19 a nezbytná 

protiepidemická opatření přispěla k jejímu rychlému rozvoji, který většinou předchází 

vytvářen potřebných právních regulací. Zkušenosti jsou často kontroverzní. WMA zastává 

jednoznačně stanovisko, že telemedicína nesmí být zástěrkou pro alibismus a zanedbání lege 

artis péče o pacienty. Osobní kontakt lékaře s pacientem je za standardních podmínek 

nenahraditelný. 

   Účastníci podpořili návrh Britské lékařské asociace a odsoudili plán vlády Velké Británie, 

která chce v rozporu s rozhodnutím Evropského soudu pro lidská práva nuceně odsunout 

neúspěšné žadatele o azyl do Rwandy. Velká Británie byla vždy vnímána jako demokratická 

země respektující lidská práva a pokud její vláda lidská práva respektovat přestane, povede to 

ke ztrátě autority Velké Británie ve světě.    

   Byla doporučena novelizace Stanovisky WMA k elektronickým cigaretám a dalším 

systémům umožňujícím aplikaci nikotinu v tom smyslu, aby byla více zdůrazněna jejich 

škodlivost a nebezpečnost.  

   Pokračují práce na aktualizaci „Helsinské deklarace“, která by měla být vyhlášena na 

slavnostním zasedání v říjnu 2024 v Helsinkách.  

      V rámci bodu různé účastníci vyslovili: 

- Podporu programu „Více lékařů“, který prosazují země Latinské Ameriky 

- Odsoudili útoky, kterým jsou ze strany vlády vystavení lékaři v Turecku 

- Upozornili, že farmaceutický průmysl nevěnuje dostatečnou pozornost prevenci a léčbě 

nemocí jako například malárie nebo vzteklina 

- Připomněli existenci zákazu účasti lékařů na mučení, popravách a mutilizujích trestech např. 

amputacích 
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- Znovu vyzvali WHO k tomu, aby umožnila účast na jeho aktivitách reprezentaci Tchaj-

wanu. 

  V návaznosti na tuto výzvu jednal Dr. Kubek 2.5.2023 v Praze s ředitelem vědecké divize 

Ekonomického a kulturního zastupitelství Tchaj-wanu v ČR s prof. Hong-Wei Yen. Jako 

výraz podpory ze strany ČLK vyšel v časopise Tempus rozhovor s ministrem zdravotnictví a 

sociálních věcí Tchaj-wanu Dr. Hsueh Jui-yuanem.  

   Diskutován byl návrh prezidenta WMA Dr. Osahona Enabulele (Nigérie) na vytvoření 

světové lékařské medaile, kterou by WMA každoročně udělovala ve třech kategoriích: 

Světový lékař roku, Světový mladý lékař roku, Světový zdravotní systém roku – které 

zdravotnictví dosáhlo největšího pokroku v univerzální dostupnosti zdravotní péče. Zdá se, že 

návrh nemá většinovou podporu a vedení WMA tedy nechá vytvořit studii jeho 

proveditelnosti. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Sjezd Německé lékařské komory – Essen 15.-17.5.2023 

   Dr. Mrozek informoval o sjezdu Německé lékařské komory, jehož úvodní části se spolu 

s dalšími zahraničními hosty účastnil. 

 

 

4) Jednání a informace   

 

Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2024 

   Ambulantní specialisté 

Dr. Dvorník, Dr. Kubek, Dr. Aszalayová 

Požadavky poskytovatelů: 

- Meziroční nárůst úhrad musí zohledňovat inflaci (průměrná roční míra inflace byla v roce 

2022 15,1 % a vysoká míra inflace přetrvává i v letošním roce) a skokový nárůst nákladů, s 

nímž se AS musí potýkat, a to včetně nárůstu cen energií, služeb a dalších komodit.  

- Výše úhrady určovaná mimo jiné i hodnotou bodu by měla zohledňovat také zátěž vysokou 

inflací u materiálově a technicky náročných oborů. 

- Hodnota PURO musí být nastavena tak, aby se do něj s jistotou promítla valorizace režijních 

a mzdových nákladů a dohodnutá hodnota bodu. Jeho nastavení musí rovněž umožňovat 

narovnání případně nesprávně nastaveného PURO v referenčním období, tj. ve vzorci pro 

výpočet limitu úhrady je třeba zakotvit přepočet hodnoty PURO podle aktuálního SZV se 

současným zakotvením minimální hodnoty bodu pro výpočet PURO a adekvátně nastavit 

index navýšení a hodnotu KN. 

- Preferujeme  záruku minimální reálné hodnoty bodu výší co nejbližší té nominální, tj. 

základní hodnoty bodu v referenčním období. 

- Jednotková cena práce by měla být u ambulantních specialistů minimálně stejná , jako je u 

praktických lékařů.  Hodnota výkonů 09543 a 09615 by měla být navýšena na úroveň, jakou 

mají tyto  či analogické signální kódy u praktických lékařů a ambulantních gynekologů.  

Vzdělání ani časová náročnost práce AS není o nic menší, náklady na vynaloženou péči jsou 

mnohdy řádově vyšší. 

- Regulační limity pro léky, zdravotnické prostředky, vyžádanou péči a ZUM/ZULP, pokud 

by byly uplatňovány, musí být nastaveny adekvátně reálným cenám za tyto komodity v 
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hodnoceném období v porovnání s referenčním obdobím,  měly by zohledňovat i případné 

zdražování v průběhu hodnoceného období. 

VZP navrhuje: 

- Jednotnou základní hodnotu bodu 1,04 Kč pro odbornosti regulované přes PURO, což 

znamená odhadovaný meziroční nárůst úhrad kolem 6% při mixu klinických vyšetření a 

přístrojových výkonů, 

- PURO bez přepočtu pouze s garantovanou min. hodnotou bodu 1 Kč pro výpočet PURO 

(stejný mechanismus jako v roce 2023),  

- Nevýhodný vzorec pro výpočet limitu úhrady, nízký index navýšení při nepřepočtu PURO, 

- Regulační limit za léky, ZP a vyžádanou péči 120%  

Návrh nezohledňuje valorizaci osobních a režijních nákladů, nárůst cen regulovaných 

komodit, nárůst nákladů, inflaci… 

SZP navrhuje: 

- Dle jejich vyjádření 2,2% meziroční nárůst úhrad v jednotlivých segmentech (v reálu může 

být na úrovni poskytovatelů ještě nižší), 

- PURO bez přepočtu pouze s garantovanou min. hodnotou bodu 1 Kč pro výpočet PURO 

(stejný mechanismus jako v roce 2023),  

- Rozdělení odborností hrazených přes PURO do 3 skupin s různou hodnotou bodu,  

- Nevýhodný vzorec pro výpočet limitu úhrady,  

- Regulační limit za léky, ZP a vyžádanou péči 110%. 

Návrh nezohledňuje valorizaci osobních a režijních nákladů, nárůst cen regulovaných 

komodit, nárůst nákladů, inflaci… atp. 

  Jednání s pojišťovnami se uskutečnilo 16.5.2022 

  SZP deklaroval, že nemají mandát jít nad 2,2% meziročního nárůstu úhrad. VZP sdělila, že 

jejich návrh je kalkulován na 5% meziroční nárůst úhrad s tím, že budou rozpouštět rezervy, a 

proto nemohou vyšší meziroční nárůst akceptovat.  

   Poskytovatelé se spojí on-line,aby byl v rámci segmentu dohodnutý finální návrh za 

poskytovatele, o kterém se bude 30.5. hlasovat. 

   ČLK bude nadále požadovat, aby byl meziroční nárůst 15 %.  

 

  Praktičtí lékaři 

  Dr. Němeček, Dr. Lindovský  

  VZP nabízí nárůst úhrad o cca 5% a SZP o cca 2 %. 

  SPL a SPLDD   chtějí 10 % navýšení každé z položek (kapitace, preventivní výkony 

mimokapitační výkony…), argumentují rozpadem sítě a funkčnosti 

segmentu zejména PLDD. Pojišťovny argumentují zvýšením ceny práce, a tedy i počtu bodů 

za výkony dle SZV.  

Pokud chtějí pojišťovny zachovat funkčnost segmentu budou muset opustit mantru, že 

přidávají všem segmentům stejně a budou muset segmentu PL přidat více. To pojišťovny 

docela zaskočilo. 

 

Ambulantní gynekologové 

Dr. Henčlová 

   VZP navrhuje navýšení úhrady za těhotné a snížení hodnoty bodu ze současných 1,16 Kč na 

1,08 Kč, lze tedy odhadovat meziroční nárůst úhrad okolo 5-6%, což je málo v porovnání 

s mírou inflace. ČLK prosazuje s ohledem a míru inflace a růst nákladů navýšení o 15%.  
 

Komplement 

Dr. Musil 
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  Dne 17.5.2023 proběhlo jednání s pojišťovnami. VZP navrhuje 5% meziroční nárůst, u SZP 

pouze 2%. V jejich argumentaci zazněly odkazy na zdravotně pojistné plány pojišťoven a 

čerpání rezerv pro jejich naplnění. Pro vyšší zohlednění cca 15% na zdravotnictví dopadající 

inflace nemají ZP finanční zdroje. 

   K jednání byly předloženy tyto návrhy úhrad pro rok 2024: 

- Společný návrh za všechny poskytovatele RDG služeb (včetně ČLK o.s.) 

- Společný návrh poskytovatelů laboratorních služeb (Privalab, ČLK o.s.) 

- Návrh poskytovatelů laboratorních služeb (QualityLab) 

- Samostatné návrhy SZP a VZP pro oba subsegmenty 

O žádném návrhu se nehlasovalo a po zdůvodnění jejich konstrukce se jednající strany 

dohodly pokusit se pokračovat ve sbližování stanovisek do konce přípravné fáze 31.5.2023.       

 

  Pro ČLK nejsou zatím podané návrhy pojišťoven přijatelné. 

Představenstvo trvá na růstu úhrad o minimálně 15% tak, aby byla pokryta míra 

inflace a zavazuje zástupce ČLK o.s. v dohodovacích řízeních, aby nepřistoupili na 

návrhy zdravotních pojišťoven, které tento nárůst úhrad poskytovatelům nezajistí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

  Dr. Mrozek se připojil k jednání představenstva v 10.45 hodin, přítomno je 18 členů 

představenstva. 

 

Seznam zdravotních výkonů – návrh novely 

   Dr. Kubek informoval, že ČLK obdržela k připomínkování návrh novely, která by mimo 

jiné měla s účinností od 1.1.2024 upravit minutové režijní sazby a cenu práce nositelů výkonů 

podle míry inflace. Současný návrh započítává inflaci za rok 2022 ve výši 15,1 %.  

   ČLK v rámci připomínkového řízení navrhuje navýšení minutové režijní sazby, které 

zohlednění navýšení ceny práce nositelů výkonů. 

   Komora opakovaně poukazuje na potřebu nápravy chyby ve výpočtu režijních nákladů 

spočívající v nezohlednění navýšení ceny práce u těch zdravotníků, jejichž práce není 

zahrnuta přímo do kalkulace nákladů na provedení výkonu, ale je zahrnuta do minutové 

režijní sazby. Navýšení základní minutové sazby nositelů výkonů se projevilo u nositelů 

výkonů uvedených v jednotlivých výkonech, ale neprojevilo u nositelů výkonů, jejichž práce 

je zahrnuta v minutové režijní sazbě. Jedná se o zejména práci nelékařských zdravotnických 

pracovníků (NLZP).  

   Tak jako v loňském roce i tentokrát uplatní ČLK připomínku, že je třeba promítnout 

navýšení ceny práce nelékařských zdravotnických pracovníků do minutové režie. 

Dr. Sedláček informoval o způsobu, jakým jsou projednávány návrhy na změny v Seznamu 

zdravotních výkonů na jednání pracovní skupiny k seznamu zdravotních výkonů. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina ČLK pro digitalizaci zdravotnictví 
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   Dr. Mečl informoval, že se 26.4.2023 uskutečnila online schůzka členů pracovní skupiny s 

ing. Blahou, vrchním ředitelem pro informační a komunikační technologie Mz. Diskuze se 

týkala realizace a praktických dopadů zákona o elektronizaci zdravotnictví na lékaře. Ing. 

Blaha souhlasil s naším návrhem na sjednocení přihlašování pomocí nových resortních 

certifikátů nejen do systémů elektronického zdravotnictví, ale také k přihlašování do portálů 

zdravotních pojišťoven. Na toto téma ještě žádné jednání neproběhlo, pojišťovnám to nařídit 

nelze a ČLK by toto logické zjednodušení měla podporovat. Resortní certifikát by měl být 

veden na poskytovatele, k tomu ještě bude asi možné v nějaké formě osobní přihlášení typu 

bankovní ID apod. Podle ing. Blahy by systém měl začít nabíhat už letos na podzim. Diskuze 

proběhla o vedení zdravotnické dokumentace v elektronické podobě, propojení systémů a 

dosažitelnosti zpráv pro terénní lékaře. Zavedení elektronických žádanek bude znamenat u 

poskytovatelů změnu v zavedených postupech, budou dostupné v systému (ve „skladu“), 

odkud si je bude nutné stahovat. Jak bude celé elektronické zdravotnictví fungovat v denní 

praxi, ale není zatím zcela jasné. Dohodli jsme se na pokračování spolupráce a výměně 

informací, aby ČLK mohla dopředu informovat lékaře o připravovaných změnách.                                                                                                                              

   Dr. Mečl podal informaci z konference „Digitalizace zdravotnictví a sociálních služeb 

2023“ konané 2.5.2023 v Senátu ČR. Témata se týkala připravované legislativy, přístupu 

k elektronizaci z pohledu zdravotních pojišťoven a medicínského práva.                                                      

   Dr. Mečl dále informoval o záměru uskutečnit v letošním roce ve spolupráci s Aliancí pro 

telemedicínu, digitalizaci zdravotnictví a sociálních služeb dotazníkovou akci pod názvem 

„Připravenost ČR na digitalizaci zdravotnictví z pohledu lékařů“. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní program prevence obezity dětí – BF 24 

   Dr. Jehlička informoval o současném stavu projektu. Po jednáních bylo dosaženo oficiální 

podpory tohoto preventivního programu ze strany Mz a ÚZIS. Byla schválena finanční a 

logistická podpora pilotního projektu BF24, do kterého by mělo být zařazeno v příštím roce 

1000 dětí. V současné době probíhají jednání se zástupci praktických lékařů pro děti a dorost 

s cílem zajistit dostatečný počet na projektu participujících ordinací v roce 2024. Dne 

20.6.2023 se uskuteční v Domě lékařů jednání se zástupci PLDD. Zároveň byla zahájena 

informační aktivita ve sdělovacích prostředcích. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Hodinové příjmy lékařů zaměstnanců 

   Sjezd uložil představenstvu ČLK uskutečnit tiskovou konferenci o struktuře mezd/platů 

lékařů v nemocnicích, aby byla pro laickou veřejnost jasná hodinová mzda/plat lékaře a 

skutečné množství přesčasové práce. Vzhledem k tomu, že ČLK nemá tyto informace 

v potřebné kvalitě a také informace od ÚZIS v této věci jsou spíše zavádějící, oslovil 

prezident ČLK členy komory s žádostí o aktivní účast v dotazníkovém šetření. Význam 

tohoto průzkumu byl zdůrazněn též v úvodníku v časopise Tempus. 
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   Do dnešního dne se do šetření zatím zapojilo 1 600 členů ČLK.        

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Státní hygienická služba – návrh Mz 

   Mz předložilo novelu zákona č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví. Cílem návrhu je 

vytvoření nového jednotného systému hygienické služby, kdy ze stávající struktury krajských 

hygienických stanic má dojít k vytvoření jednotně řízené Státní hygienické služby s celostátní 

působností.  

   Vzhledem k tomu, že Mz již dříve avizovalo záměry dále omezovat kapacity již beztak 

poddimenzované hygienické služby, u které se například počet pracujících lékařů za 10 let 

snížil na polovinu, vzbuzuje tento záměr pochybnosti. Vzhledem k tomu, že nikdo z členů 

představenstva není v této problematice odborníkem, obrátil se Dr. Kubek s žádostí o radu na 

bývalého hlavního hygienika ČR Dr. Valentu.  

   Fundované stanovisko Dr. Valenty k návrhu je odmítavé. Členové představenstva se s ním 

seznámili a nikdo je nerozporoval. Vzhledem ke krátkosti termínu určenému Mz pro uplatnění 

připomínek, zaslal 16.5.2023 Dr. Kubek jménem ČLK na Mz odmítavé stanovisko 

vycházející z doporučení bývalého hlavního hygienika Dr. Valenty. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Účast zákonných zástupců při poskytování zdravotní péče dětem 

   Dr. Kubek informoval, že Mz připravuje metodiku k postupu poskytovatelů zdravotních 

služeb při umožňování účasti zákonných zástupců nezletilých pacientů při poskytování 

zdravotních služeb nezletilým pacientům. O přípravě této metodiky referoval náměstek 

ministra Bc. Pavlovic na konferenci Společnosti medicínského práva ČLS-JEP dne 19.4.2023 

s tím, že Mz má k návrhu metodiky již mnoho připomínek od různých spolků, od kterých si 

vyžádalo stanoviska. Vzhledem k tomu, že ČLK byla v této věci ministerstvem opomenuta a 

předmětný návrh metodiky k posouzení a připomínkám neobdržela, obrátil se 15.5.2023 

prezident ČLK s písemnou žádostí o sjednání nápravy přímo na ministra zdravotnictví prof. 

Válka. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní strategie očkování proti Covidu-19 a dalším respiračním onemocněním 

   Dr. Kubek informoval, že se obrátil na předsedu České vakcinologické společnosti prof. 

Chlíbka s žádostí a vypracování další strategie očkování proti Covidu-19 a dalším respiračním 

onemocněním. Následně prezident ČLK vyzval ministra zdravotnictví prof. Válka, Hlavní 
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hygieničku ČR Dr. Svrčinovou a ředitelku SZÚ Dr. Mackovou, aby zajistili vydání Národní 

strategie očkování proti nemoci Covid-19 a dalším respiračním infekcím. Tento metodický 

pokyn, případně jiné autoritativní doporučení lékařům, jak mají postupovat na podzim při 

očkování pacientů proti nemoci Covid-19 a dalším respiračním onemocněním, potřebují lékaři 

v dostatečném předstihu, aby se mohli včas připravit. Dokument by měl obsahovat nejenom 

doporučení jaké očkovací látky používat, koho a kdy očkovat, respektive přeočkovávat, ale 

také informace o tom, jak bude zajištěna distribuce a úhrada těchto očkovacích látek. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Skupina Mz pro personální stabilizaci resortu zdravotnictví 

   Dne 18.5.2023 se náměstek Mz Pavlovic obrátil na ČLK s žádostí o nominaci zástupce 

komory v nově ustavené Strategické skupině pro personální stabilizaci resortu zdravotnictví. 

Prohlubující se personální devastace českého zdravotnictví je závažný problémem ohrožující 

dostupnost, kvalitu a bezpečnost zdravotní péče, na který ČLK upozorňuje již několik let. 

Z tohoto důvodu bude komoru v této pracovní skupině zastupovat přímo prezident ČLK. 

První jednání se uskuteční 13.6.2023.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Hodnocení specializačního vzdělávání ze strany mladých lékař. 

   Dr. Přáda informoval o výsledcích projektu Lékaři 2022 aneb specializační vzdělávání 

očima lékařů. Tento projekt zpracovala nezávislá výzkumná skupina za podpory Sekce 

mladých lékařů ČLK a dalších organizací aktivních na poli specializačního vzdělávání. Do 

šetření se zapojilo více než 2 000 respondentů z řad mladých lékařů a lékařek. Rozsahem a 

informační hodnotou se tak jedná o nejucelenější snahu zmapovat problémy specializačního 

vzdělávání lékařů v ČR. Zároveň jde o unikátní sondu do dalších negativních jevů, které jsou 

v českém zdravotnictví přítomny, jako například diskriminace nebo porušování zákoníku 

práce.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr.  Monhart se připojil k jednání představenstva v 12.25 hodin, přítomno je 19 členů 

představenstva. 

 

Specializační vzdělávání – základní vzdělávací kmeny 

  Dr. Monhart informoval, že se jako zástupce akreditační komise pro internu účastnil jednání 

s ministrem zdravotnictví Válkem o plánovaných změnách v náplni základních vzdělávacích 

kmenů. Ministr Válek navrhuje zrušení všech povinných kurzů, s čímž ČLK souhlasí, ale 



 11 

zároveň navrhuje zrušit povinnou praxi (tzv. kolečko) společnou nyní pro všechny kmeny. 

Podle návrhu Mz by si veškerou povinnou praxi měla pro každý vzdělávací kmen měla, po 

dohodě s navazujícími odbornostmi, stanovit sama příslušná akreditační komise. 

   Dr. Kubek informoval, že se obrátil na lékařské komory v Německu, Rakousku, Polsku, 

Slovensku a na Britskou lékařskou asociaci s dotazy, jak je u nich specializační vzdělávání 

organizováno. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 19  hlasujících: 

pro:     19 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

  

   

Výběrová řízení. 

Dr. Aszalayová informovala o výběrových řízeních, kterých se zúčastnila. 

  

 

5) Vědecká rada 

 

Dr. Mrozek informoval o jednání Vědecké rady ČLK, které se uskutečnilo dne 18.5.2023. 

 

Koeficient centralizace 

Dr. Kubíček informoval o svém jednání s RNDr. Pavlíkem z ÚZIS ohledně rozšíření 

stávajícího seznamu DRG skupin, který velmi pravděpodobně bude reflektován v úhradové 

vyhlášce pro rok 2024 ("koeficient centralizace" a "centrum senzitivní" výkony).  

Představenstvo souhlasí se zasláním dopisu řediteli ÚZIS prof. Duškovi s výzvou, aby 

seznam DRG skupin redukoval pouze na výkony, které z odborného hlediska mají být 

prováděny výhradně ve specializovaných centrech. 

Hlasování – přítomno 19  hlasujících: 

pro:     19 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

6) Licence 

 

 

7) Různé 

 

Cvičení odvodu branců v Jihomoravském kraji 

   Dr. Dobeš informoval o cvičení odvodu branců v Jihomoravském kraji, kterého se dne 

18.5.2023 účastnil, a přednesl prezentaci Krajského vojenského velitelství Brno. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

 

Formuláře komerčních pojišťoven. 

   Dr. Němeček informoval o své účasti na jednání Kulatého stolu „Komunikace mezi lékaři a 

soukromými pojišťovnami“, jehož cílem bylo sjednocení formulářů, které mají lékaři 

vyplňovat pro jednání o přiznání odškodnění pojistných událostí a formy této komunikace. 

Jednání svolala Česká Insurtech Asociace, z.s. 
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Strukturální intervence v kardiologii 

  ČLK nesouhlasí s návrhem doplnit vyhlášku č. 152/2018 Sb., o nástavbových oborech 

vzdělávání lékařů a zubních lékařů o nový obor „strukturální intervence v kardiologii“. Dr. 

Kubek informoval, že s návrhem na vytvoření tohoto oboru pro kardiochirurgy neprojevil 

souhlas nikdo z oslovených členů Vědecké rady ČLK ani Představenstva ČLK. Dr. Mrozek 

informoval že návrh odmítla rovněž Vzdělávací rada Mz, jejíhož zasedání se spolu s Dr. 

Přádou jako její členové zúčastnili.  

 

Nejbližší významné akce pořádané ČLK v Domě lékařů 

Právní seminář Sekce mladých lékařů ČLK – 23.5.2023 

Porada administrativních pracovníků ČLK – 29. a 30.5.2023 

Medicínské právo v soudní praxi – 1.6.2023 

   Tato vzdělávací konference proběhne za účasti soudce Ústavního soudu JUDr. Jaromíra 

Jirsy. 

 

 

Zasedání představenstva a další akce ČLK – podzim 2023 

 

Datum Den Čas Akce Místo konání 

28. 7. Pátek 9:00 představenstvo ČLK Praha  

5. 9. Úterý 9:00 představenstvo ČLK Praha  

14. 9. Čtvrtek 15:00 porada předsedů ČLK Praha  

14. 10. Sobota 9:00 představenstvo ČLK Praha  

4. – 5. 11. So - Ne  sjezd Praha - Clarion 

18. 11. Sobota 9:00 představenstvo Mariánské lázně 

14. 12. Čtvrtek 9:00 představenstvo ČLK Praha  

15:00 porada předsedů 

27. 1. 2024 Sobota  9:00 představenstvo  ČLK Praha  

 ples Praha - Žofín 

 

 

 

 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 13:30 hodin. 

 

 

Příští zasedání představenstva se uskuteční ve čtvrtek 15.6.2023 od 9:00 v Domě lékařů a od 

15:00 na ně bude navazovat porada předsedů OS ČLK.  

 

 

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


